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Minuta
Dezbaterii publice din data de 05.02.2025

ln conformitate cu prevederile art.7, alin (10) din Legea 5212003 privind
transparenfa decizionald in administrafia publicd republicatd, Primdria Municipiului
Slobozia a organizat dezbaterea publicd a proiectului de hotdrAre pentru aprobarea -

,, Regulamentului pentru Administrarea Parc[rilor de Reqedin{i in Municipiul
Slobozia in Municipiul Slobozia ."

Prin anunJul public nr. 8814/31.01.2025 s-a adus la cunogtin(a publicd organizarea
dezbaterii publice in data de 05.02.20250 ora l7 la sediul Centrului Cultural IONEL
PERLEA, SALA STUDIO , modalitatea de inscriere la cuvAnt, timpul alocat fiecdrui
cetdtean, astfel fiind asigurat accesul gi dreptul la liberd exprimare a cetd{enilor interesa}i
conform prevederilor legale .

La dezbaterea organizatd, au participat din partea Primdriei Municipiului Slobozia
domnul Potor Ddnu! Alexandru - Primar al Municipiului Slobozia, domnul Mu;at
Gabriel-Viceprimar al Municipiului Slobozia, dl.Mocioniu Adrian Administrator Public
al Municipiului Slobozia, dna. Adam Virginia director executiv al DFPL Slobozia, dl.
Radu Florin Cristian $ef Serviciu Disciplina in Construclii"Evidenld qi Gestiune
Patrirnoniald, dl. Nedelcu Valentin director executiv Polilia Local6, dl. Iladea Alexandru
consilier compaftiment Patrimoniu, dra. Burlacu Nicoleta consilier juridic, dna. PocotilS
Mirela consilier primar, dna. Munteanu Daniela consilier primar, dna. Roqu Aniqoara
consiliel plimar .

Moderatorul dezbaterii a fost domnul Primar Potor Alexandru . intAlnirea a fost
interactivd, limita stabilitd in anunf pentru luarea cuvdntului fiind de 5 minute . Domnul
primar a dispus ca toate persoanele prezente care au dorit, sd ia cuvdntul, fiind ascultate
opiniile tuturor .

Discursul persoanelor care au luat cuvdntul a cuprins intrebdli, rdspunsuri, exemple,
argumente qi contraargumente din parlea acestora, ce au interferat cu replicicile
reprezentanlilor administrafiei publice locale qi ale altor persoane din sal6 . La dezbatere
att parlicipat un numdr de cca. 40 de persoane respectiv reprezentan{ii administra{iei
locale, persoane frzice, reprezentan{i ai societd{ii civile vizate de regulament qi,
reprezentanli din mass-media locald .

Dl. Primar Potor Alexandru a deschis qedin{a de dezbatere publicd prin prezentarea
generald a regulamentului din proiectul de hotdrdre subliniind faptul cd acest regulament
a fost intocmit de personalul de specialitate din cadrul primdriei.
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Dl. Primar Potor a solicitat participanlilor din sald asigurarea unui dialog
respectuos, qi a mullumit pentru intereiul minifestat de cdtre aceqtL cdt Ei urmdritorilor
din mediu online.

Dl. Primar a comunicat persoanelor prezente, faptul cd, avdnd in vedere importanta
Regulamentului pentru parcdrile din Municipiul Slobozia, a considerat ca fiind foarle
utild organizarea acestei intdlniri organizatd, fala in fald cu cetdfenii din Slobozia, astfel
incdt, pe l6ngd propunerile scrise primite deja, sA fie primite de la cetdleni sugestii si
puncte de vedere in direct . De asemenea dl. Prirnar a solicitat persoanelor prezente, din
cadrul departamentelor de specialitate ale primdriei sd intervind pe modificdrile primite la
proiectul inilial.

Dl.Primar a dat cuvdntul domnului Viceprimar Muqat Gabriel qi domnului
administrator public Mocioniu Adrian, care au mullumit participanlilor pentru interesul
acordat dezbaterii,;i au prezentat situafia existentd a parcdrilor de reqedinld din Slobozia ,
modul in care a fost implementatd platforma de licitare online existentS, situafia celor
9000 de contracte in derulare qi necesitatea aprobdrii noului regulament, pentru
asigurarea unui proces echidistant de alocare a locurilor de parcare cdtre toli cetdfenii
Sloboziei De asemenea au fbcut referire la necesitatea construirii unor parcdri de
reqedinld supraterane qi gdsirii de solulii pentru acest deziderat.

Dl. Primar a trecut in revistd situalia existentd a celor 4900 locuri de parcare
rezidenliale din care, 4556 sunt inchiriate qi a subliniat faptul cd339 de locuri sunt libere .

Dl.Primar a punctat faptul cd din cele 1242 de contracte reinnoite, 120 nu au fost ridicate
de cdtre cetdleni , iar pentru 600 de contracte termenul de expirare este 05.04.2025 .

Dl.Primar a dat cuv6ntul dlui. Radu Cristian. Eef Serviciu Disciplina in construc{ii,
eviden{a qi gestiune patrimoniald pentru a explica cum funclioneazd sistemul de
notificare pentru defindtorii contractelor de inchiriere a locurilor de parcare.

Dl. Radu Cristian a explicat pe larg modul de transmitere a informdrii prin SMS a
delindtorilor de contract qi unele incidente inregistrate datorate operatorilor de telefbnie
concretizale in neprimirea notificdrii, precum qi faptul cd nedepunerea documentelor in
termen pentru reinnoirea contractului duce la scoaterea la licitalie a locului de cdtre
sisten .

Dl.Primar a prezentat situalia existentd la nivelul municipiului de la preluarea
rnandattrlui, respectiv faptul c6, in perioada 01.10.2024 - 05.02.2025, colegii de la
patrimoniu au procesat 481 de solicitdri de validare a documentelor, au organizat 203
licitalii online, au primit 70 de contestalii Ei au fost solulionate 7 contestalii .

Apoi a fbcut referire la secliunea de probleme ale sistemului de licitalie care, se

deschide, dweazd, 7 zile, se inscrie cine doreqte qi in ultimul moment, in minutul 59,
secunda 57 ;i 25 de mii, cineva poate sd intre qi sd liciteze ;i cineva care nu este foarte
pregdtit pe domeniul IT sa constate cd a pierdut licitalia . Aceasta fiind o deficienld a
sistemului, s-a dispus sistarea licitaliilor lin6ndu-se cont de numSrul mare de cetdleni
nernullumili, care s-au inscris in audienle la conducerea primdriei .

Dl. Primar a prezentat solufia de corectare, prin inchiderea licitaliei la ora l8 ;i
prelungirea automatd cu 20 de minute in c'azul in care sunt mai multe persoane care
liciteazd, Ei faptul cb licitalia va fi inchisd dacd. dup620 de minute pentru cel care a licitat
ultimul nu mai dd cineva peste pragul licitat de el . Pentru o altia deficienld identificatb,
respectiv pasul de 10 lei qi durata mare de desfr;urare a procesului, pasul de licitalie
propus a fost de 50 de lei, ulterior, dupd ce se trece de ora 18 .
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Dl. Ionescu Traian a intervenit in discu{ie, nefiind de acord cu sistemul prezentat qi
a solicitat folosirea sistemului clasic de licitalie cu strigare, cu posibilitatea ca
participantul sd poatd sd liciteze cAt doreqte nu neapdrat cu pasul de 50 cle lei .

Dl. Primar a rdspuns qi a subliniat faptul cd doreqte sd protejeze pe cei care nu sur-lt
atAt de obiqnuifi cu sistemul electronic , dar cd sunt qi foarte mulli cetdleni care spun cd
vor sd lucreze in sistem electronic online qi a solicitat consemnarea propunerii dlui.
Ionescu Traian.

A intervenit dl. Caragiu din Sloboziacare a propus licitalia clasicd cu strigare qi nu
a fost de acord ca unii cetdfeni, familii, sd defind doud, trei Ei chiar patru locuri de parcare.
O altd problemd ridicatd de dl.Caragiu a fost dezacordul fa{a de parcarea maEinilor de
serviciu, a furgonetelor de la diferite firme pe locurile de parcare reziden{iale .

Dl.Primar a rdspuns comunicAnd faptul cd vor exista doud regulamente un
regulament de parcdri rezidenliale qi un regulament de parcdri pe domeniul public.

Dl. Ionescu Traian a propus ca la ?mplinirea termenului de trei ani a valabilitatii
contractului acesta sd nu fie prelungit ci locurile sd fie scoase la licitalie nefiind un drept
de proprietate ci un drept de folosinld .

Dl. Primar a rdspuns subliniind faptul cd existd cetdleni care sunt impotriva unei
asemenea idei , dar cd punctul de vedere exprimat este relinut .

Alfi cetdleni Ei-au exprimat dezacordul in legdturd cu pl'opunerea dlui. Ionescu
Traian.

Dl.Primar a adus in disculie ;i alte probleme respectiv: anularea contractului in
cazul de vdnzare a imobilelor Ei autoturismului , imposibilitatea preludrii locului de
parcare de cdtre rnoqtenitori in cazul decesului titularului, perioada scurtd de actualizare a
dosarului pentru locurile de parcare destinate persoanelor cu handicap , necesitatea ca
cetdlenii sd fie cdt mai bine informali atAt prin SMS cAt qi prin email .

In continuare dl Primar aprezentat un set de propuneri din parteaprimdriei pentru
modificarea regulamentului, respectiv:

-fiecare apartament poate primi maxim doud locuri de parcare, prelul pentru al
doilea loc va avea pomirea la licitalie de la suma de 350 de lei ;

-pierderea locului de parcare pentru rdu platnici Ei imposibilitatea incheierii
contractului pe el 72luni, dacb sunt rdu platnici;

- actuahzarea procedurii de vacantare astfel incdt in momentul in care se schimbd
magina totuqi si poatd proprietarul, cel care a licitat pentru proiect de parcare, sd poatd sd-
gi schimbe pldcufa, numdrul de parcare asociat ;

- locul de parcare sd poatd fi atribuit de persoane jurice cu autoturism achizi{ionate
in leasing.

Unii cetdleni din public Ei-au exprimat dezacordul pentru atribuirea fiecdrui
apartament a maxim doud locuri de parcare, invocdnd faptul cd cei cu situalii finaciare
bune vor putea licita mai mult Ei astfel alte persoane vor rdmAne fbrd loc de parcare .

Dl.Primar a adus in disculie problema semndrii electronice a contractului de
inchiriere a locului de parcare astfel eliminAndu-se drumurile la primdrie, fiind posibild
semnarea qi preluarea contractului la orice ord, precum qi problema cAqtigbtorului
licitaliei, carc rcfuzd. semnarea contractului qi care nu va putea sd revinS, deoarece va fi
blocat tirnp de 12 luni, pentru cd s-au intAmplat situalii de genul [sta, au licitat in mai
multe parli Ei dupd aceea au l5sat unele nesemnate, blocate qi a;a mai departe.
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Alte probleme subliniate de cdtre dl.Primar au fost acelea cd locurile de parcare nu
se pot sub inchiria, cesiona sau instrdina de cdtre cetdleni, pentru cd la un moment dat s-a
ajuns sd se practice un trafic cu locuri de parcare qi nu este in reguld chestiunea asta,
problema prelungirii automate a contractelor pentru locurile de parcare care au amplasate
l6ngd ele stafii de incdcare electricd qi clasificarea contravenliilor .

Dl. Caragiu a intervenit in discufie solicit6nd renunlarea la licitalia online
considerdnd cd persoanele care nu au abilitdli in domeniul IT sunt discriminate qi gdsirea
de solulii pentru locuri noi de parcare in zona 500 Ei la parcarea subterand din Piala
Revoluliei.

Dl. Primar a rdspuns punctual, informdnd cetdlenii cd se doreqte finalizarea parcdrii
de la Piala Revolu{iei qi cd au avut loc intAlniri informale cu ISU pentru identificarea
problemelor existente, apoi a frcut referire la estimarea primitd pentru o parcare
supraterand de 600 de locuri, qi este necesari o investilie de 600 milioane de euro, care
trebuie pu;i de la bugetul local .

Dl.Gheoghe Laurenliu a intervenit expundnd situalia din zona Asamblu-Peco, unde
este o noud parcare, dar care nu intrd in reglementdrile legale, deoarece se afl6 la mai
pulin de 4 metri distanld fala de bloc neputAndu-se licita pentru ea qi a propus, pentru cei
care locuiesc, pentru rezidenlii de la blocurile respective, sd se facd o atribuire directd in
funclie de numdrul de maEini pe cap de familie, apartament . O altd propunere a sa a fost
licitarea locurilor pentru contractele care expird Ei neprelungirea lor automatd, precum qi
creal'ea unui birou sau un serviciu de indrumare in cadrul primdriei aqa cum este la
asocialiile de proprietari,la care cetdfenii pot veni, pot primi indrumare;i iqi pot depune
documentele pdna la licitalie.

Dl.Primar a solicitat consemnarea propunerilor primite de la persoanele care au
intervenit .

Dl.Parpald Nicolae a intervenit in discufie Ei solicitat eliminarea prevederii legate
de imposibilitatea prelungirii contractului pentru persoane juridice ;i a propus pentru
locul sdu dacd este posibild taxarca suplimentard, pentru a ayea acces permanent la
parcare .

Dl. Primar a rdspuns precizAnd ci persoanele fizice qi juridice sunt tratate la fel .

Dna.Cdrlan a intervenit in discufie, relatdnd pierderea a 4 licitalii datoritd
pr'oblemelor sistemului de alocare qi problemele semnalate la Polilia Locald legate de
accesul din spatele blocului IJ-20 cdtre strada Gdrii, printre U-20 Ei U-19, cu o bandd pe
sens, banda de ieqire dintre blocuri, fiind blocatd de maqini parcate. l)oamna a punctat qi
faptul cd sunt nevoili toli care ies din spatele blocului sd ias6 pe contrasens.

Dl. Primar a rdspuns, solicitdnd dlui. Director al Poliliei Locale luarea mdsurilor
necesare pentru tezovarea problemelor semnalate qi prezentarea unui raport .

Dl.Ion Adrian a luat cuvdntul prezentdnd situafia sa, faptul cd neavAnd mutalie 6n
apartamentul cumpdrat pe credit nu poate parlicipa la licitalie qi a trebuit sd facd contract
de comodat cu solia sa, precum qi problemele cu vecinii, legate de parcarea maEinilor
lamiliei sale pe domeniul public in proximitatea blocului .

In continuare mai mulli cetdleni ,dl. Silviu lonu!, dl. Nicolae de pe strada Viilor au
expus situaliile concrete cu care s-au confiuntat pierzdnd licitaliile pentru locurile dorite .

Dl. Primar Potor qi dl. Administrator public Mocioniu au rdspuns punctual,
identificAnd problemele generate de sistem sau de cdtre delindtorii contractelor qi au
solicitat acestora depunerea unor contestalii scrise pentru a se putea decide in mod
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obiectiv rezolvarea aspectelor semnalate . De asemenea dl.Primar a solicitat celor 600 de
delindtori de locuri de parcare, care sunt in situalia de expirare a contractelor sd solicite
prelungirea

Dl. Nicolae a intervenit in discufie solicitdnd dlui.Primar vizitarea strilzii Filaturii
din Municipiul Slobozia, pentru constatarea stdrii acesteia .

Dl'Primar a rdspuns, preciz6nd cd a vizitat aceastd stradd Filaturii, a expus situafia
existent[ a canahzdrii de acolo, care trebuie identificatd prin lucrdri ample de excavare, a
subliniat necesitatea rezolvdrii problemei create de accesul camioanelor supraincarcate pe
aceastd artetd. de circulafie, lucru care a produs deteriorarea profundd a acesteia Ei a
asigurat cetdlenii cd se depun eforturi intense pentru gdsirea celor mai bune solufii .

Dna.Clementina Tudor a intervenit in discufie ridicdnd problema trasdrii
carosabilului din Slobozia unde pe o stradd, dacd eqti pe dreapta, sunt locuri de parcare
trasate qi se pldteqte pentru ele iar pe stAnga este parcarea la liber qi cd oricum se circulb.
pe un singur sens qi nu prea este loc nici mdcar de deplasare pe acea stradd .

Dl.Primar a rdspuns precizdnd cd pentru locurile marcate ca parcal'e rezidenfiald
plStqti , locul este rezervat ;i se poate chema Polilia Locald dac[ i]i este incblcat dreptul ,
iar locurile nemarcate de pe carosabil vor intra sub inciden{a regularnentului pentru
parcare publicd .

Domnul Primar a dat cuvAntul dlui. Gorunescu Radu, care a ridicat problema
modificdrii articolului 40 din regulament Ei al arl.78 in sensul cd persoanele juridice nu au
fost incluse in prevederile acelor articole. De asemnenea, Dl.Gorunescu a propus
prelungirea automatd a contractului pentru persoanele care delin ma;ini electrice qi care
au plStit lucrdri de instalare a unui sistem de alimentare electric l6ngd locul de parcare .

Dl.Primar a rdspuns precizdnd cd este o eroare in ceea ce privegte prevederile din
regulament pentru persoanele juridice qi toate persoanele vor fi tratate la fel, iar in ceea ce
priveqte prelungirea automatd a contractelor , a subliniat faptul cd existd pdreri diverse qi
a fost de acord cd o investilie de acest gen prezentatd. nu poate fi finanlatd de prirndrie la
momentul actual pentru parcdrile rezidenfiale.

Dl. Gheorghe Laurenliu a luat cuvdntul fiind de acord cu propunerea dlui.
Gorunescu pentru prelungirea contractelor la maqinile electrice acolo unde s-au efectuat
investilii private, dar in rest, nu a fost de acord deoarece sunt contracte cu un termen, au
trei ani de zile perioada Ei revin la licitalie. De asemenea dl. Gheorghe a propus o
nrodificare, respectiv ca cel care are maqina dat6, la programul RABLA Ei vine cu cea
noud, sa poatd sd intre in contractul de parcare care il avea incheiat pe maEina veche . O
altd propunere a sa a fost folosirea unei sume nelirnitate la pasul de licitalie, respectiv cdt
doregte licitatorul .

Dl. Caragiu a intervenit in discufie qi a solicitat ca licitaliile sd se facd numai pentru
locurile nou create , iar pentru celelalte sd se facd prelungirea contractului .

Dl. Primar a dat cuvAntul dnei. Covaci, care a expus situalia cu care s-a confruntat,
pierzand locul de parcare qi fiind insofitor pentru mama sa cale prezintd un handicap a
solicitat alocarea unui loc de parcare in aceastd calitate .

Dl. Radu Cristian a rdpuns, precizAnd cd este o problernd corect ridicatd, dar nu
sunt prevdzute locuri pentru persoane care au aceastd calitate de insolitori persoane cu
handicap . Dl.Primar a solicitat notarea problemei ridicate qi gdsirea unei solufii .

Unii cetSleni au adus in disculie, in cadrul dez,bat;erii problema bicicletelor qi a
pistelor create prin ultimile lucrdri care au creat o serie de probleme in oraq .

5



Dl.Administrator Mocioniu a intervenit subliniind ci viitorul, in orice inseamnd
urbanism, este transportul cu mijloacele de transport in comun, cd avem deja 13 autobuze
electrice funclionale, avem create noi trasee , vor fi infiinfate gi alte trasee Ei cd vor fi
puse cdt de curAnd in funcfiune qi bicicletele, cu pistele de biciclete Ei cu sistemul de
bike-sharing .

Dna. Viqan a luat cuvdntul solicitAnd dornnului Primar plrerea privind maqinile
abandonate din Municipiul Slobozia .

Dl.Primar Potor a rdspuns, expunAnd proiectul implementat de conducerea
Prirnpdriei Municipiului Slobozia la fostul CAP din Slobozia Noud, cu o suprafafd de
17000 de mp ;i prevederea a trei zone in interiorul acestei locafii, care este imprejmuitd ;i
supravegheatd video de cdtre Poli{a Locald. .

Una din zone a fost alocatd maEinilor abandonate, o altd zond. a fost alocatd
deqeurilor din construclii gi ultima zond a fost alocatd pentru addpostirea cainilor fara
stap6n din Slobozia.

Dl.Primar a dat cuvdntul dlui. Nedelcu Valentin, Director executiv al Poliliei locale
din Slobozia . Dl.Nedelcu Valentin a prezentat situalia la nivelul municipiului, respectiv
existen{a unui numdr de aproximativl9000 de autoturisme inmatriculate, plus alte 2000
autoutilitare qi a celor aproximativ 5000 de locuri de parcare existente, eforturile depuse
de Polilia LocalS pentru fluidizarea traficului din municipiu, metodele folosite Ei faptul cd
se incercd permanent sd se identifice cele mai bune solulii pentru participanlii la traficul
rutier Ei pietonal.

Dl.Nedelcu a precizat cd in cursul anului 2024 au fost inregistrate cca. 600 de
sesizdri, numai pentru locurile de parcare care sunt ocupate qi s-a intervenit de fiecare
dat6, punctual pentru rezolvarea acestora aplicdndu-se m[surile prevdzute de lege.

Dl. Prirnar a concluzionat cd este foarte util sd fie dezbdtute aceste lucruri, pentru a
se explica corect de cdtre autoritatea publicb locald ce s-a vrut prin acest regulament, ce a
vrut sd spund autorul cdnd a propus aceste modificdri, qi cd intenfioneazl" ca in continuare
si existe acest tip de aborddri guvernate de transparen{d decizionald .

Dl. Primar a fdcut referire qi la alte dou6 proiecte cu caracter normativ unul legat de
Spafiile verzi Ei arborii din Municipiul Slobozia qi unul referitor la Regulamentul de
parcare pe dorneniul public la care a solicitat participarea celor interesali qi a cdt rnai
multor cetdfeni .

Dl.Primar Potor Alexandru a mullumit celor prezenfi qi urmdritorilor din mediul
online pentru punctele de vedere transmise in scris qi pentru cele exprimate cu ocazia
acestei intAlniri.

Potrivit prevederilor art.7 alin (10) lit. b) din Legea 5212003, dezbaterea s-a
incheiat in momentul in care to{i solicitanlii inscriqi la cuv6nt gi-au exprimat
recomanddrile qi au fost ascultate toate persoanele care au dorit sd-qi exprime punctele de
vedere.

Av6nd in vedere cd nu au mai fost alte puncte de vedere, lucrdrile dezbaterii publice
au fbst declarate inchise.

Primar Municipiul Slobozia
Potor D bnu{-

intocmit
Consilier - Muraraqu Cristian
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